
 

 عدم استفاده از بیمه 
توسط برخی مراکز درمانی 

ایلنا: معاون درمان وزارت بهداشت با گلایه از عملکرد 
بیمه ها در پرداخت به مراکز درمانی از بدهی ۱۳ هزار میلیارد 
تومانی سازمان تامین اجتماعی به مراکز دولتی خبر داد و 
گفت: طبق قانون بیمه ها اگر تاخیر داشته باشند باید معادل 
نرخ اوراق مشارکت جریمه پرداخت کنند. شما پیگیری کنید 
ببینید که چند تا از بیمه ها تاکنون یک ریال جریمه پرداخت 
کرده اند. »سعید کریمی« معاون درمان وزارت بهداشت 
درباره هشدار سازمان بازرسی کل کشور مبنی برعدم 
استفاده از بیمه توسط برخی از مراکز درمانی خصوصی و 
دولتی که چندی پیش از سوی این سازمان مطرح شده بود، 
اظهارکرد: این یک بحث دو طرفه است و مراکز طبق قانون 
بودجه موظف هستند که با بیمه ها قرار داشته باشند. بیمه ها 
نیز طبق چندین قانون از جمله ماده ۳۸ قانون الحاق دو، 
طبق ماده ۳۸ قانون پنجم توسعه، طبق قانون برنامه و بودجه 
همین سال ۱۴۰۲ موظف هستند که از دو هفته تا یک ماه 
پول مراکز درمانی را پرداخت کنند. وی ادامه داد: از سال 
۹۳ که این قوانین مصوب شده است تا به الان چند درصد از 
بیمه ها به وظیفه قانونی خود عمل کرده؟ و ظرف دو هفته ۶۰ 
یا ۸۰ درصد از پول مراکز درمانی را که در قانون آمده است 
پرداخت کرده اند؟ معاون درمان وزارت بهداشت با بیان اینکه 
بیمه ها به وظیفه خود عمل نمی کنند، گفت: این یک موضوع 
دو طرفه است بخش خصوصی وقتی با یک مرکزی قرارداد 
می بندد که آن مرکز پول را به موقع پرداخت نمی کند و با 
تاخیر پرداخت می کند. آیا انگیزه ای برای قرارداد مجدد 
می ماند. کریمی تصریح کرد: طبق قانون بیمه ها اگر تاخیر 
داشته باشند باید معادل نرخ اوراق مشارکت جریمه پرداخت 
کنند. شما پیگیری کنید ببینید که چند تا از بیمه ها تاکنون 
یک ریال جریمه پرداخت کرده اند. وی تصریح کرد: الان 
بیمه تامین اجتماعی ۱۳ هزار میلیارد تومان به مراکز دولتی 
ما بدهکار است و نزدیک به یکسال از پرداخت ها عقب است، 
اما کدام جریمه درباره تامین اجتماعی انجام شده است. 
بخش خصوصی وقتی می بیند یک بیمه به بخش دولتی پول 
نمی دهد انگیزه اش در بخش خصوصی کم می شود. معاون 
درمان وزارت بهداشت خاطرنشان کرد: مراکز ما خدمات را 
به همه مردم ارائه می دهند اما بحث قرارداد با بیمه ها است 
که براساس آیین نامه باید قرارداد با بیمه منعقد شود اما 
انتظار یکطرفه نباید داشته باشیم و انتظار باید دوطرفه باشد.

گرانی 
برخی از افراد که در باغ های فرحزاد و دربند مکانی را اجاره 
کرده و قهوه خانه سنتی راه انداخته اند، بابت یک قوری چای 
و چند دانه خرما ۲۰۰ هزار تومان از مشتریان می گیرند. 
از مسئولان تقاضا داریم با نظارت از مکان های تفریحی از 

گرانفروشی و اجحاف به مشتریان جلوگیری کنند. 
یک شهروند از تهران

آلودگی هوا
کامیون های دودزا در شهر رها شده اند و کسی هم جلوی 
آنها را نمی گیرد، این کامیون ها باید برگه معاینه فنی داشته 
باشند. از مسئولان راهنمایی و رانندگی درخواست رسیدگی 
دارم. زیرا بیشتر آلودگی هوای تهران این کامیون های دودزا 

هستند. 
اکبری از تهران

چراغ قرمز
شمارش گر چراغ های راهنمای و رانندگی در خیلی از 
مواقع از بیست به صفر ختم می شود و سریع قرمز می شود و 
این باعث تصادفات و سردرگمی رانندگان در وسط خیابان 
می شود. از مسئولان راهنمایی و رانندگی درخواست داریم 

که به این موضوع رسیدگی کنند. 
یکتا از تهران 

مشکلات اقتصادی
مردم به دلیل مشکلات اقتصادی قادر به تهیه بسیاری 
از لوازم ضروری زندگی خود نیستند و حقوق کارمندان، 
کارگران و قشر حقوق بگیر جامعه کفاف مخارج سنگین 
از جمله پرداخت به موقع اجاره خانه و از همه مهم تر تهیه 
مبلغ کلان به منظور ودیعه را نمی دهد. تکلیف این گونه افراد 

جامعه چیست، باید برای ادامه حیات چه کار کنند؟
شریفی از تهران 

پارک جنگل
فصل تابستان است و خانواده ها بیشتر با فرزندان خود 
به پارک ها می روند. در پارک جنگل  نازی آباد تعداد اراذل و 
اوباش و معتادان بسیار زیاد است و اکثر جوانان در این پارک 
مزاحم نوامیس مردم می شوند. از مسئولان نیروی انتظامی 

منطقه ۱۶ تقاضای رسیدگی دارم. 
صاعدی از تهران

دندانپزشکی
دکترهای تجربی دندانپزشکی با اینکه خوب به کار خود 
وارد هستند ولی در یکسری از کارهای دندانپزشکی بسیار 
ضعیف عمل می کنند. وزارت بهداشت باید در مورد حد 
و اندازه کارهای این دکترها را به آنها اعلام کنند تا شاید 

مشکلاتی برای مردم و سایر افراد ایجاد نشود.
محبی از اسلامشهر

براساس آمارهای اعلام شده از سوی متخصصان حوزه 
جمعیت، نرخ رشد جمعیت از سال ۱۳۶۵ تا ۱۳۸۵ و طی ۲۰ 
سال، از نرخ ۳.۹ به ۱.۶ و از سال ۱۳۸۵ تا سال ۱۴۰۰ به ۰.۶ 
کاهش یافته؛ با این تفاسیر پیش بینی ها حاکی از آن است که 
از سال ۱۴۲۰ به بعد رشد جمعیت منفی شود، در این میان یک 
پژوهشگر تحولات جمعیت با تاکید بر لزوم طراحی سیاست های 
مشوق جمعیتی و تاثیر آن در افزایش زادآوری می گوید: علاوه 
بر راهبردهای اقتصادی باید پیوست های رسانه ای و فرهنگی 
هم وجود داشته باشد تا سبک زندگی که امروز فرزند را ارزش 
نمی پندارد، تغییر کند. به گزارش ایسنا، دکتر صالح قاسمی، 
کارشناس و پژوهشگر تحولات جمعیت درباره نقش رشد جمعیت 
در توسعه اقتصادی کشور اظهارکرد: رشد متوازن جمعیت عبارت 

درست و زیبا و قابل دفاعی است؛ اما تعریف آن باید دقیق باشد.

   رشد جمعیت موتورمحرک رشد اقتصاد

وی رشد جمعیت را لازمه رشد اقتصادی دانست و افزود: در 
حال حاضر بیش از ۸۰ دانشمند اقتصادی به این مطلب قائل اند 
که رشد جمعیت موتور محرک رشد اقتصاد است و رشد اقتصادی 
بدون رشد جمعیت امکان پذیر نیست. این پژوهشگر تحولات 
جمعیت گفت: جمله ای که در پژوهش های اخیر خیلی پرتکرار 
شده این است که طی ۸۰ سال گذشته هیچ نمونه ای در دنیا 
نداریم که رشد جمعیتی مثبتی داشته باشد و رشد اقتصادی آن 
ثابت مانده باشد؛ بنابراین اینکه رشد جمعیت در کشوری منجر 
به رکود اقتصادی شود جمله دقیق و علمی نیست و ریشه رکود 
اقتصادی را باید در جای دیگری به جز رشد جمعیتی جست وجو 
کرد. قاسمی با اشاره به رشد شاخص های اقتصادی کشورمان 
نسبت به ۴۰ سال گذشته تصریح کرد: جمعیت برای رشد 
اقتصادی شرط لازم است؛ اما کافی نیست و نیازمند نظامات 
مدیریتی و برنامه ریزی هستیم. وی افزود: باتوجه  به اینکه 
فشار تقاضا موجب ارتقای بهره وری و مدیریت می شود، در بازار 
اقتصادی هم همین طور است و این راهی ندارد جز رشد جمعیت. 
این پژوهشگر تحولات جمعیت که در برنامه ای رادیویی صحبت 
می کرد، طراحی برنامه های راهبردی و قوانین و سیاست های 
مشوق جمعیتی را در افزایش زادآوری ضروری و مؤثر دانست 
و گفت: سیاست های جمعیتی الزامات دیگری هم نیاز دارد؛ 

یعنی علاوه بر راهبردهای اقتصادی باید 
پیوست های رسانه ای و فرهنگی هم وجود 
داشته باشد تا سبک زندگی که امروز 
فرزند را ارزش نمی پندارد، تغییر کند و 

فرزندآوری را یک ارزش بداند.

  گره فرهنگی »تجردگرایی« را 

باز کنیم 
دیناروند  ناهید  دکتر  ادامه،  در 
)جمعیت شناس و مشاور خانواده( با اشاره 
به جدایی جوانی از جمعیت اظهارکرد: 
زیاد بودن جمعیت و فعال بودن قشر جوان 
سرمایه ملی و از مولفه های قدرت در هر سرزمین 
به خصوص در کشور اسلامی ماست. ما در منطقه 
مدعی قدرت هستیم و یکی از نشان دادن این قدرت فرزندآوری 
و جوان کردن جمعیت است و هر کدام از افراد جامعه باید این 
دغدغه را داشته باشند، چون جمعیت ما رو به سالمندی می رود. 
دیناروند با اشاره به اینکه قانون جوانی جمعیت در کاهش پیری 
جمعیت بی تاثیر نیست، افزود: موضوع جمعیت، دولتمردان را 
واقف و مسئول کرده که در این رابطه اندیشه و قوانین اجرایی را 
تصویب کنند، به خصوص برای زنان شاغل؛ چون عمده مشکل، 
زنان شاغلی هستند که در حال تحصیل و کارند و به همین دلیل 
ازدواج نمی کنند و یا بچه دار نمی شوند. وی بیان داشت: مسئله 
بسیار مهم در فرزندآوری مساله ذهنی و فرهنگی است؛ یعنی 
مردم باید به این نتیجه برسند فردگرا نباشند، کشورهای اروپایی 
و آمریکایی سال ها روی کشور ما کار کردند تا فرهنگ سنتی 
ایرانی که خانواده گرا بود را از بین ببرند. خانواده های شلوغ با 
چند فرزند در کنار پدربزرگ و مادربزرگ جزء اصالت ایرانی 
است و از لحاظ قلبی و عاطفی در درون هر ایران این نهفته است 
اما متاسفانه فرهنگ کشور ما به سمت فردگرایی و تجردگرایی 
رفت، باید این گره فرهنگی را هر کدام از ما در درون و ذهن خود 
حل کنیم. این جمعیت شناس در مورد ورود دستگاه های متولی 
حوزه جوانی جمعیت عنوان کرد: سازمان هایی مثل صدا و سیما، 
آموزش و پرورش، ارشاد اسلامی و حتی سازمان های مردم نهادی 
که از جوشش مردم است را باید پای کار آورد تا در زمینه های 
آموزشی و فرهنگی کار کنند؛ تغییر رفتار و نگرش متضمن یک 
حرکت مستمر است. جوانان برای ازدواج باید پایه و اساس آن را 
آموزش ببینند تا بتوانند با یکدیگر ارتباط درستی برقرار کنند، 
خیلی از خانواده ها تمکن مالی دارند اما ازدواج و فرزندآوری انجام 
نمی دهند؛ البته مسائل اقتصادی در این زمینه موثر است ولی 
پایه و اساس نیست پایه و اساس آن است که جوان مهارت های 

ارتباطی با همسر و نحوه تربیت فرزند را بدانند.

  افزایش توقعات موجب افزایش هزینه ها
به گزارش ایسنا، شهلا کاظمی پور، جمعیت شناس و استاد 
دانشگاه به مناسبت هفته ملی جمعیت درباره نقش رشد جمعیت 
در توسعه اقتصادی کشور بیان کرد: موافقان افزایش جمعیت 
دقیقا برعکس مخالفان افزایش جمعیت، معتقدند که رشد 
جمعیت موجب رشد و توسعه همه جانبه جامعه می شود. وی 
افزود: عده ای از جمعیت شناسان در دنیا موافق جمعیت ثابت 
هستند؛ اما طرفداران جمعیت حد متناسب معتقدند باید بین 
جمعیت و منابع و زیرساخت ها تناسب برقرار شود. این استاد 
دانشگاه بر این باور است که صرف رشد جمعیت منجر به رشد و 

توسعه اقتصادی نمی شود و باید بین امکانات و زیرساخت ها با 
جمعیت تناسب برقرار باشد تا رشد اقتصادی حاصل خواهد شد. 
کاظمی پور بااشاره به عدم ثبات رشد جمعیتی اضافه کرد: در سال 
۱۴۰۰ حدود یک میلیون و ۷۵ هزار تولد و ۴۱۷ هزار فوت داشتیم 
که هم تولد و هم فوتی ها زیاد شدند و نگرانی ما این است که به مرور 
زمان به دلیل عدم اقبال زوجین از فرزندآوری، باروری کاهش 
پیدا کند. به گفته این جمعیت شناس، به طور کلی سیاست های 
کاهش باروری در اکثر کشورها جواب داده اما سیاست های افزایش 
باروری خیلی کم جواب می دهد دلیلش هم این است که برخی 
زوجین حاضر نیستند اوقات فراغت و ادامه تحصیل و رفاه طلبی 
خود را از دست بدهند. وی با بیان اینکه برای افزایش جمعیت، 
فقط سیاست های اقتصادی کافی نیست و سیاست های فرهنگی 
هم لازم است گفت: افزایش توقعات موجب افزایش هزینه های 
زندگی شده است، آموزش  و پرورش و آموزش عالی هم صرفاً روی 
مدرک گرایی و نخبه پروری تصنعی متمرکز شدند و ارزش های 

خانوادگی و مسائل فرهنگی کم رنگ شده است.

  کاهش جمعیت جوان ضربه به اقتصاد 

در ادامه حجت الاسلام دکتر اسماعیل چراغی، عضو هیأت 
علمی موسسه امام خمینی)ره( و جامعه شناس با اشاره به ضرورت 
احصاء اثرات مثبت وجود جمعیت بیشتر در ایران و همچنین 
اثرات منفی نبود جمعیت به اندازه کافی بیان کرد: متاسفانه به 
ضروریات مباحث جمعیتی توجه کافی نمی شود که مهم ترین آن 
جوانی جمعیت است. وی با تاکید بر ضرورت برنامه ریزی درست 
و صحیح برای افزایش جمعیت تاکید کرد: برای این منظور باید 
به کارکردهای جوانی جمعیت توجه کنیم. به عنوان مثال باید به 
این درک برسیم که وجود جمعیت جوان باعث رشد اقتصادی، 
دفاع از کیان کشور و فعال شدن بخش های مولد اقتصادی کشور 
می شود. عضو هیأت علمی موسسه امام خمینی)ره( درخصوص 
اثرات منفی کاهش جمعیت جوان توضیح داد: وقتی جمعیت 
جوان کاهش یابد، جمعیت پیر و سالمند افزایش پیدا می کند. 
همچنین امنیت ملی کشور دچار خطر می شود و اقتصاد مولد 
ضربه می خورد. وی با تاکید بر اینکه حاکمان و متصدیان امر 
جمعیت باید به ضرورت افزایش جمعیت برسند و آن را درک 
کنند، اظهارکرد: آنها همچنین باید عواقب نبود جمعیت جوان و 
کاهش باروری را حس کنند و اگر این اتفاق بیفتد می توان انتظار 
برنامه ریزی درست و صحیح برای آینده جمعیت را داشت که 
متاسفانه این اتفاق رخ نداده است. این جامعه شناس با بیان این 
موضوع که متاسفانه درباره ضرورت جوانی جمعیت درک مقطعی 
وجود داشته است، تصریح کرد: اراده مبتنی بر درک ضرورت های 
جامعه نسبت به مساله باروری و جوانی جمعیت وجود نداشته و 
به درستی باور نشده است و به همین جهت برنامه ریزی صحیح 
و علمی برای این حوزه نداشته ایم. دکتر محمدولی علیئی، عضو 
هیأت علمی دانشگاه و جمعیت شناس نیز در برنامه ای رادیویی با 
تاکید بر اینکه باید یک مدل و راهبرد برای همه مسائل اجتماعی 
از جمله جمعیت داشته باشیم، گفت: اینکه جمعیت به چه سمتی 
حرکت می کند و با چه نرخ رشدی قرار است به چه میزانی برسد 
از مباحثی است که باید در دستور کار برنامه های توسعه پنج ساله 
قرار می گرفته است. وی با طرح این پرسش که مدل توسعه کشور 
چه چیزی است؟ اظهارکرد: اگر شاخصی برای توسعه به لحاظ 
تئوریکی و راهبردی نداشته باشیم، هر سیاستی که در جمعیت 
اجرایی کنیم مشخص نیست درست باشد و در حقیقت یک 
آزمون و خطاست. این جمعیت شناس با اشاره به سیاست های 
متفاوت کشور در طول دهه های مختلف بیان کرد: در دهه ۶۰ 
نرخ رشد جمعیت و باروری زیاد بود و بعد سیاست »فرزند کمتر، 
زندگی بهتر« جزو برنامه های دولت قرار گرفت که مشخص 
نیست بر چه اساس صورت گرفت. وی اشاره کرد: در دهه ۷۰ 
شمسی زمانی که ایران خواست از بانک جهانی وام بگیرد، آنها دو 
شرط برای ایران گذاشتند؛ اول اینکه نرخ رشد جمعیت را به صفر 
برسانند و برای توجیه آن می گفتند وقتی رشد جمعیت زیاد دارید 
احیانا نمی توانید وام ها را بازپرداخت کنید. دومین شرط هم آزاد 

شدن نرخ ارز بود. هر دو این سیاست ها اجرایی شد.
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روی خط آرمان ملی

   لزوم تقویت زیربناهای اقتصادی برای رشد جمعیت

گِــره »گِــره »تجردگراییتجردگرایی« « 

با گذشت بیش از سه سال از تعطیلی مدارس 
به دلیل کرونا، برخی پیمانکار سرویس مدارس 
بابت هزینه خدمات ارائه نشده در ماه های 
فروردین، اردیبهشت و خرداد سال تحصیلی 
۹۹-۹۸ از مدیر مدرسه شکایت کرده اند! به 
گزارش  تسنیم، لزوم بازگشت هزینه  خدمات 
ارائه نشده به ازای روزهای تعطیلی مدارس در 
ایام کرونا و تعطیلات متعدد سال تحصیلی 
جاری همچنان یکی از سردرگٌمی های مدیران 
مدارس است. البته قوه قضائیه چند روز قبل با 
تأکید بر صیانت از حقوق عامه اعلام کرد: پس از 
دستور رئیس قوه قضائیه درباره استرداد وجوه 
غیرقانونی دریافتی از اولیای دانش آموزان 
در  تعطیلات متعدد مدارس به علت آلودگی 

هوا در سال گذشته، وزارت آموزش و پرورش 
اعلام کرد، هزینه های دریافتی از اولیا به آنها 
بازگردانده خواهد شد. با این وجود همچنان 
برخی مدیران مدارس بابت هزینه خدمات 
ارائه نشده آن هم برای سال ۹۸ درگیر هستند 
و برخی پیمانکاران سرویس از مدیران برخی 
مدارس پایتخت شکایت کرده اند! یکی از 
مدیران مدارس در این باره به تسنیم می گوید: 
سال ۹۸ به دلیل شیوع کرونا، مدارس از ابتدای 
اسفند تعطیل شدند به همین دلیل خدماتی 
توسط رانندگان سرویس مدارس ارائه نشد 
با این حال طبق بخشنامه ابلاغی آموزش و 
پرورش شهر تهران، هزینه سرویس مدارس 
تا پایان اسفند ماه پرداخت شد، اما اکنون و 

با گذشت بیش از سه سال، پیمانکار سرویس 
مدارس بابت هزینه خدمات ارائه نشده در 
ماه های فروردین، اردیبهشت و خرداد سال 
تحصیلی ۹۹-۹۸ از مدرسه شکایت کرده است!

 
 حمایت حقوقی از مدیران مدارس

قاسم احمدی لاشکی؛ معاون حقوقی و 
امور مجلس وزارت آموزش و پرورش گفت:  
اگر چه در بحث هزینه سرویس مدارس،  
قرارداد منعقد شده میان مدارس و پیمانکاران، 
ملاک کار است اما قرارداد به ازای خدمات ارائه 
شده است نه بابت خدماتی که به والدین ارائه 
نشده البته تا به امروز هنوز پرونده ای بابت 
مشکلات مدارس در بحث هزینه سرویس به 

واحد حقوقی آموزش و پرورش ارجاع نشده 
است. وی افزود: اگر مدیران مدارس، مستندات 
خود را ارائه دهند قطعا واحد حقوقی آموزش 
و پرورش از آنها حمایت خواهد کرد و یکی 
از وظایف ما حمایت قضائی از فرهنگیان و 
دانش آموزان است. احمدی لاشکی متذکر 
شد:  مدیران مدارس بابت انعکاس مشکل خود 
به واحدهای حقوقی ادارات آموزش و پرورش 
استان مربوطه مراجعه کنند. به نظر می رسد در 
کنار آموزش و پرورش، ورود دستگاه قضائی به 
این موضوع با توجه به تأکیدات اخیر رئیس 
قوه قضائیه درباره استرداد وجوه غیرقانونی 
دریافتی از اولیای دانش آموزان در  تعطیلات 

متعدد مدارس نیاز است.

گردنکشی برخی پیمانکاران سرویس دانش آموزان

 شکایت از مدیران مدارس بابت هزینه روزهای تعطیل!

تدوین طرح »فرونشست زمین« 
در تهران

رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران از 
ارسال طرح »فرونشست زمین در پایتخت« 
به صحن علنی شورا تا یکماه آینده خبر داد.

حجت الاسلام محمد آقامیری در گفت وگو با 
ایسنا،  در خصوص تدوین طرح »فرونشست 
زمین« در تهران گفت: بعد از تدوین لایحه ای 
در خصوص وضعیت فرونشست در کشور 
به دنبال آن هستیم که طرحی در مورد 
فرونشست زمین در تهران با محوریت اقدامات 
شهرداری تهران آماده کنیم. وی با بیان اینکه 
جلسات با حضور اساتید و متخصصان این حوزه 
در حال برگزاری است، اظهارکرد: ما در این 
طرح در نظر داریم که برای شهرداری تهران 
و واحدهای زیرمجموعه آن تکالیف کاربردی 
در نظر بگیریم و به آنها بگوییم که در حوزه 
جلوگیری از فرونشست زمین در تهران چه 
کارهایی را انجام بدهند. رئیس کمیته عمران 
شورای شهر تهران با بیان اینکه در این طرح در 
نظر داریم تا سطح ناحیه همه عوامل شهرداری 
تهران را درگیر کرده و برای آنها تکالیفی در نظر 
بگیریم، افزود: همچنین بر اساس این طرح 
باید مدیران شهری هر سه ماه یکبار گزارش 
عملکرد و اقدامات خود را به شورای شهر تهران 
ارائه دهند. آقامیری با بیان اینکه وضعیت 
تهران در حوزه فرونشست خوب نیست و اگر 
بخواهیم با همین روند ادامه دهیم، فرونشست 
زمین در تهران هر روز بیشتر می شود، گفت: 
اگر کاری نکنیم فرونشست آنقدر ادامه می یابد 
که زیرساخت های شهری را درگیر می کند و 
این در حالیست که در شهرداری تهران هیچ 
نهادی متولی مساله فرونشست نیست. هر چند 
که مدیران شهری ادعا می کنند که سازمان 
مدیریت بحران متولی این مساله است، اما 

تاکنون اقدام موثری از این سازمان ندیدیم. 

روایت رادان از بیشترین 
انتظارات مردم از پلیس

و  دغدغه ها  مهم ترین  فراجا  فرمانده 
انتظارات مردم از پلیس را تشریح کرد و بر 
ضرورت پاسخگویی به آنها تاکید کرد. سردار 
احمدرضا رادان در حاشیه آغاز به کار مرکز 
جدید فوریت های پلیسی ۱۱۰ در ستاد فاتب 
برگزار شد، با بیان اینکه پلیس به دغدغه ها 
و نگرانی های مردم توجه ویژه ای دارد، 
گفت: ما براساس خواست و مطالبات مردم 
اقدام می کنیم و هرآنچه که دغدغه مردم 
باشد برای خدمتگزارانشان در پلیس هم 
دغدغه محسوب می شود و به دنبال پاسخ به 
آن هستیم. وی درباره اینکه در حال حاضر 
بیشترین دغدغه های مردم در چه موردی 
است، اظهارکرد:  براساس بررسی های ما و 
آنچه که در تماس ها خود را نشان داده است، 
موضوعات سدمعبر، تصادفات و ترافیک، سرقت  
و معتادان متجاهر جزو دغدغه ها و انتظارات 
اصلی مردم از پلیس است. متاسفانه سد معبر 
ناراحتی مردم را افزایش داده و بیشترین تماس 
مردم با پلیس نیز اعتراض به این موضوع بوده 
است. ما وظیفه داریم که در این خصوص 
پاسخگوی مردمی باشیم که اذیت شده  و 

ناراحتی خود را مطرح کرده اند.

سلاح امروز ما قلم است
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
در برنامه روایت بانوان مسلمان اهل قلم از ۱۴ 
بانوی نویسنده ایرانی و خارجی تقدیر و تشکر 
کرد. به گزارش  مهر، انسیه خزعلی، در برنامه 
روایت بانوان مسلمان اهل قلم در نمایشگاه 
بین المللی کتاب ضمن خوشامدگویی به 
نویسندگان و مهمان ویژه از کشورهای سوریه 
و افغانستان، گفت: همانطور که دوستان هم 
در جلسه مطرح کردند ما در حیطه مقاومت 
با کشورهای دیگر مشترکات زیادی داریم 
که همین امر باعث ماندگاری فرهنگ ها شده 
است. وی با اشاره به حمایت دولت از زنان ناشر 
و نویسنده، افزود: دولت برنامه ای منسجم 
برای حمایت از زنان ناشر و نویسنده دارد تا 
بتوان فرصتی برای تقویت تعاملات فراهم کرد. 
خزعلی بیان کرد: امروزه صحنه جنگ با تهاجم 
فرهنگی در خانواده های ما است و بانوان، خط 
مقدم این جنگ هستند که با سلاح قلم و 
بیان باید از تهاجم و تضارب فکری جوانان و 
نوجوانان جلوگیری کنند. وی ضمن تقدیر و 
تشکر از ۱۴ بانوی نویسنده ایرانی و خارجی، 

افزود: سلاح امروز ما قلم است.

 خردسال ترین و مسن ترین 
حجاج ایرانی امسال

خردسال ترین زائر ثبت نام شده حج تمتع 
امسال، یک نوزاد ۹ ماهه و مسن ترین زائر یک 
مرد ۱۱۱ ساله از کردستان است. به گزارش 
همشهری آنلاین، براساس برنامه ریزی صورت 
گرفته از سوی عربستان، پذیرش زائران از 
۳۱ اردیبهشت مصادف با اول ذی القعده 
آغاز می شود و بیش از ۲ میلیون زائر عازم 
عربستان خواهند شد. زائران کشور ما نیز که 
طبق سهمیه تعیین شده از سوی سعودی ها 
بالغ بر ۸۷ هزار و ۵۵۰ نفر است، از ۵ روز دیگر 
یعنی از سوم خرداد، به تدریج وارد سرزمین 
وحی خواهند شد تا بزرگترین رویداد اجتماعی 
و دینی دنیا برگزار شود. زائرانی ایرانی در 
قالب ۵۷۰ کاروان از شهرهای مختلف و از ۲۱ 

ایستگاه  پروازی عازم سرزمین وحی می شوند.

سیاست های کاهش باروری در اکثر 
کشورها جواب داده، اما سیاست های 

افزایش باروری خیلی کم جواب می دهد 
دلیلش هم این است که برخی زوجین 

حاضر نیستند اوقات فراغت و ادامه 
تحصیل و رفاه طلبی خود را از دست 

بدهند.

را باز کنیــــمرا باز کنیــــم


